



تعميم

GACA Circular

To: All Airlines operating in the airports of the Kingdom of Saudi Arabia, including Private Aviation.

إلى: جميع الناقلات العاملة بمطارات المملكة العربية السعودية بما يشمل الطيران الخاص

Subject: the necessity for disclosing to the relevant authorities, the amount of cash, jewelry, and precious metals in the possession of passengers exceeding the permissible limit allowed as per the Kingdom's laws (2).

الموضوع: ضرورة الإفصاح للجهات المختصة عن المبالغ النقدية والمجوهرات والمعادن الثمينة التي تتجاوز الحد المسموح به حسب أنظمة المملكة (٢).

Reference:

المرجع:

- Article No. (23) Of Civil Aviation Act.
- GACA Circular No. (5/39007) dated 16/02/2022.

- المادة رقم (٢٣) من نظام الطيران المدني.
- تعميم الهيئة رقم (٣٩٠٠٧/٥) وتاريخ ١٤٤٣/٠٧/١٥هـ.

Instructions:

التعليمات:

- Airlines must inform all incoming and outgoing passengers to/from the Kingdom of Saudi Arabia about the requirement for disclosing to the relevant authorities, the amount of cash, jewelry, and precious metals in their possession, exceeding the permissible limit allowed as per the Kingdom's laws. This must be communicated to passengers in multiple languages through text messages and emails of passengers registered in the reservation system.
- Failure to comply with circulars issued by GACA is an explicit violation of the Government's orders. Legal procedures shall be initiated against violators who will be held responsible.
- Attachment(s): Nil.

- يجب على شركات الطيران توعية المسافرين المغادرين والقادمين إلى المملكة عن ضرورة الإفصاح للجهات المختصة عن المبالغ النقدية والمجوهرات والمعادن الثمينة التي تتجاوز الحد المسموح به حسب أنظمة المملكة عبر رسائل نصية بعدة لغات إلى هواتف وإيميلات المسافرين المسجلة في أنظمة الحجز.
- إن عدم الالتزام بالتعاميم التي تصدرها الهيئة يعد مخالفة صريحة للأوامر الحكومية وسيتم اتخاذ الإجراءات النظامية بحق المخالف وتحمله المسؤولية المترتبة على ذلك.

المرفقات: لا يوجد.

نائب الرئيس التنفيذي للسياسات الاقتصادية والتعاون الدولي

Executive Vice President for Economic Policies and International Cooperation

